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PROTOKÓŁ  

z  XII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 

odbytej w dniu 16 lipca 2015 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1250. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 15 radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.   

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Pracownicy Urzędu Gminy: Anna Morawska i Emilia Bartosiewicz 

Sołtysi sołectw: Kamieniki i Bukowiec 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z X i XI sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innych nieruchomości wykorzystywanych na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na której 

znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy. 
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Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XII sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

 

Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad.  

Wójt Gminy zwrócił się do Radnych z wnioskiem o dodanie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 r. 

Ze względu na brak uwag do wniosku Wójta, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

proponowany porządek po zmianach. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych obecnych na sali obrad. 

Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem proponowanego porządku. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z X i XI sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innych nieruchomości wykorzystywanych na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na której 

znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2015 r. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokoły z X i XI sesji. 

Protokół z X Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie (głosowało 13 radnych obecnych na sali 
obrad). 

Protokół z XI Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie (głosowało 13 radnych obecnych na sali 
obrad). 
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Ad. 4  

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 26 czerwca  2015 r. do dnia 15 lipca 
2015 roku Wójt Gminy poinformował: 

1. W dniu  22.06.2015 r. naprawiano drogę dojazdową do pól w Starcach – 5 przyczep gruzu. 

2. Dnia 23.06.2015 r. – naprawa nawierzchni drogi w Błotach – 5 ton tłucznia 

3. W dniu 30.06.2015 r. – naprawiano murawę boiska sportowego w Brąszewicach – koszt 2 109,45 zł. 

4. W dniach 02.07.2015 r. i 09.07.2015 r. – naprawiano nawierzchnie drogi w Pokrzywniakach i na ul. 
Leśnej – tłuczeń 75 ton. 

5. Dnia 02.07.2015 r. –sprzedano drewno opałowe z topoli – 4 015,11 zł. 

6. W  dniu 03.07.2015 r. – wycięto krzewy na drodze dojazdowej do pól (Brąszewice-Kosatka). 

7. W dniu 08.07.2015 r. – dokonano wycinki krzewów na drodze Zagóra-Ciupki. 

8. W dniach 13.07.2015 r.  i 15.07.2015 r. – naprawiano nawierzchni dróg: Brąszewice ul. Wojkowska 

9. Trawa wykaszanie poboczy dróg gminnych. 

10. W dniu 09.07.2015 r. podpisano umowę z – Bank Spółdzielczy Towarzystwo Oszczędnościowe PA-
CO-BANK w Pabianicach, ul. Pułaskiego 8, 95-200 Pabianice – na kredyt w kwocie 500 000,00 zł. 

Wpłynęły 3 oferty: GETIN NOBILE BANK SPÓŁKA AKCYJNA Warszawa –  240 382,83zł, RBS Lututów - 
158 217,11 zł, Bank Spółdzielczy Towarzystwo Oszczędnościowe PA-CO-BANK w Pabianicach - 130 413, 
92 zł 

11. W dniu  26.06.2015 r. –  została przeprowadzona kontrola z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na inwestycję pn. „Budowa kanalizacji w miejscowości 
Godynice i Przedłęcze”. Kontrola stwierdziła właściwe wykonanie inwestycji.  

W dniu 29.06.2015 r. otrzymaliśmy pożyczki wraz z dofinansowaniem z WFOŚiGW w Łodzi. Wartość 
ogólna zadania – 2 394 628,21 zł; Dotacja z WFOŚiGW w Łodzi – 242 917,00 zł; Pożyczka z WFOŚiGW w 
Łodzi – 242 918,00 zł; Pożyczka pomostowa z WFOŚiGW w Łodzi – 1 012 000,00 zł 

12. W dniu 30.06.2015 r.- złożono wniosek o płatność do PROW na tę samą inwestycję. 

13. Został złożony wniosek o udzielenie wsparcia finansowego  na zakup książek do bibliotek szkolnych 
ramach Rządowego programu „Książki naszych marzeń” (dla 2 szkół SP w Brąszewicach i SP w 
Godynicach (SP Żuraw nie składała takiego wniosku)) 

14. Zostało przyznane dofinansowanie w zakresie  wyposażenia  w sprzęt szkolny i pomoce 
dydaktyczne szkół podstawowych ogólnodostępnych prowadzących edukację włączającą w wysokości 
18.000 zł (dla 2 szkół SP w Brąszewicach i SP w Godyniach po 3 000 zł na oddział, tj. po 9000 zł na 
szkołę. (SP Żuraw nie składała takiego wniosku)). 

15. W dniu 12 lipca 2015 r. w Chajewie odbyły się gmin zawody sportowo – pożarnicze. 

 

(Na salę obrad przybyli Radni Józef Toruński i Ryszard Kurzaj – 10 15.) 

 

Ad. 5 

Radny Jerzy Ławniczak wskazał na problem suszy i strat w uprawach spowodowanych brakiem 

odpadów. 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że w dniu dzisiejszym zostało wystosowane 

pismo do Urzędu Wojewódzkiego o wszczęcie procedury dotyczącej klęski suszy oraz dodała, że na 

obecną chwilę na naszym terenie jako straty są zakwalifikowane jedynie straty w zbożach jarych i 

ozimych, natomiast kukurydza, ziemniaki i trawy w chwili obecnej nie kwalifikują się do suszy. 

Poinformowała, że będzie powołana komisji ds. szacowania szkód, a stosowne informacje będą 

przekazywane rolnikom. Dodała, że Gmina wystąpiła do Izb Rolnych i Ośrodka Doradztwa Rolniczego o 

wytypowanie osób, które będą powołane do tej komisji. 



Strona 4 z 10 
 

Wójt Gminy dodał, że zna ten i inne problemy w rolnictwie i na pewno będą czynione starania, aby 

rolnikom pomóc, jednak to Rząd powinien podjąć tą inicjatywę. 

Radna Marzena Cichecka zapytała co z nawierzchnią drogi przez las na odcinku Grabostaw – Fajum. 

Poprosiła o odpowiedź na piśmie w tej sprawie. 

Radny Józef Toruński interpelował o wycięcie zakrzaczeń przy zbiorniku wodnym w miejscowości 

Wiertelaki. 

Wójt Gminy poinformował, że głosy w tej sprawie dotarły do niego już wcześniej od sołtysa i 

mieszkańców, jednakże zbiornik ten znajduje się na prywatnej działce i jest „użytkowany” przez OSP 

Żuraw. Zostało wystosowane pismo do jednostki OSP Żuraw z zapytaniem, czy zbiornik ten spełnia 

swoją rolę i czy zasadne jest jego  utrzymywanie. Radny Józef Toruński zapytał, czy skoro straż nie 

korzysta z niego, to czy nie lepiej było by go oddać właścicielowi działki. Wójt Gminy odpowiedział, że 

bez jasnej informacji od OSP Żuraw co do jego dalszego użytkowania nie chce sam podejmować 

decyzji. Radny Jerzy Ławniczak dodał, że zbiorniki są potrzebne, bo w razie np. awarii wodociągu są 

zabezpieczeniem wody do gaszenia. Jeżeli OSP Żuraw zdecyduje, że chce dalej tego zbiornika używać, 

to należałoby pomóc w jego utrzymaniu. 

Radny Adam Laskowski poinformował o złym stanie drogi powiatowej w miejscowości Czartoria i 

Wólka Klonowska. 

Wójt Gminy poinformował, że pismo w tej sprawie zostało już wysłane do Starostwa Powiatowego, 

jednakże na obecną chwilę nie ma jeszcze odpowiedzi. Gdy wpłynie odpowiedź, zostanie ona 

przedstawiona Radnym na sesji. 

Radny Józef Toruński poinformował o dziurze w drodze powiatowej w Wiertelakach obok przystanku. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik 

o określonej pojemności. 

Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na błąd literowy w projekcie uchwały i poprosiła o poprawienie. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do stałych Komisji RG o odczytanie protokołów z posiedzeń. 

Radny Jarosław Plichta odczytał protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, która opowiedziała się za 

wprowadzeniem stawki 7,90 zł od osoby. 

Radny Grzegorz Kulig odczytał protokół z posiedzenia Komisji ds. Budżetu i Inwestycji, która 

opowiedziała się za wprowadzeniem stawki 8 zł od osoby z różnicowaniem co 10 groszy od drugiej 

osoby do kwoty 7,50 zł. 

Radny Jacek Piotrowski odczytał protokół z posiedzenia Komisji ds. Oświaty i Kultury, która 

opowiedziała się negatywnie za projektem uchwały i wnioskuje o pozostawienie stawki na 

dotychczasowym poziomie, uzasadniając, że w opinii Komisji przetarg na odbiór odpadów został 

rozstrzygnięty bez zabezpieczonych środków finansowych, a koszty są przenoszone na mieszkańców. 

Dodatkowo Komisja wnioskuje o przedstawienie analizy kosztów funkcjonowania oczyszczalni ścieków 

oraz przygotowanie uchwały dot. wysokość opłat za gospodarkę ściekową. Ponadto Komisja wniosła o 

przedstawienie strategii gospodarki ściekowej na najbliższe 5 lat i przedstawienie jej na następnej sesji 

Rady Gminy. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że wszystkim Radnym podczas uchwalania budżetu oraz podczas 

posiedzeń Komisji było przedstawiane i tłumaczone, że są w budżecie zabezpieczone środki na wywóz 

odpadów, ale jeżeli nie zostanie podniesiona stawka, to opłaty zostaną zrealizowane kosztem innych 
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zadań zawartych w budżecie. Zgodnie z przepisami koszty gospodarki odpadami powinny się 

samofinansować.  

Radny Grzegorz Kulig wyraził opinię, że na temat odpadów zostało wiele powiedziane i choć sytuacja 

jest niezręczna to stawka musi być podniesiona. Jeżeli budżet się nie zbilansuje, to różnicę trzeba 

będzie dołożyć kosztem innych zadań, np. inwestycji. 

Wójt Gminy zwrócił się do Radnego Jacka Piotrowskiego, aby analizując sytuację w innych 

samorządach rzetelnie informował mieszkańców o swoich ustaleniach. Poprosił o nie wprowadzanie w 

błąd mieszkańców i o niemanipulowanie informacjami i nieprzekazywanie informacji wyrwanych z 

kontekstu całej sprawy. 

Radna Bożena Łuszczek wyraziła opinię, że słyszy głosy mieszkańców, że cały system gospodarki 

odpadami jest chory.  

Wójt Gminy odpowiedział, że rozumie te głosy i również je podziela. Wskazał, że Radni są w tej 

wygodnej sytuacji, że mogą zagłosować jak chcą, również przeciwko podwyżce, a Wójt niezależnie od 

woli Radnych pieniądze na to zadanie musi znaleźć, niestety kosztem inwestycji. Dodał, że niestety 

bycie samorządowcem, czy to Radnym czy Wójtem wymusza podejmowanie często trudnych i 

niepopularnych decyzji, nie przynoszących pozytywnego odbioru mieszkańców. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że odbiera te słowa jako zarzuty do swojej osoby. 

Wójt Gminy odpowiedział, że nie są to żadne zarzuty i że nie ma żalu do żadnego Radnego i do żadnej 

Komisji. Podkreślił, że na szczęście mamy demokrację i każdy może wyrazić swoje zdanie, ale prosi aby 

mieszkańcom mówić o wszystkim, bo nigdy w samorządzie nie jest tak, że wszystko jest tylko dobrze, 

albo tylko źle. Wójt poprosił Radnego Jacka Piotrowskiego, aby nie chował się za monitorem 

komputera i nie manipulował informacjami, tylko przedstawiał rzetelnie pełny kontekst spraw w 

swoich  kontaktach z mieszkańcami. Poprosił również, aby poinformował mieszkańców jaki finał miało 

unieważnienie przetargu na odbiór odpadów w Gminie Złoczew, na który się powołuje. Jeżeli będzie 

dysponował informacją dotyczącą rozstrzygnięcia i wynikającej z niego stawki to niech również tą 

wiedzą podzieli się z mieszkańcami. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że nie jest to popularna ani łatwa decyzja, ale podjąć ją trzeba. 

Podobnie jest w większości samorządów w kraju. 

Wójt Gminy dodał, że na wszystkich zebraniach sołeckich i strażackich informował mieszkańców, o 

konieczności podniesienia opłaty. Podkreślił, że słowa te mimo oczywistej niechęci spotykały się ze 

zrozumieniem ze strony części mieszkańców. Wyraził opinię, że w przyszłości jeśli w dalszym ciągu nie 

będzie konkurencji na rynku odpadów, to w przyszłości również ta stawka może okazać się 

niewystarczająca. 

Radny Jerzy Ławniczak przyznał, że stawka ta musi wzrosnąć, aby zbilansować koszty, ale 

zaproponował, aby na każdą osobę zmniejszać kwotę o 10 groszy (od 8 zł do 7,50 zł), co spotkałoby się 

z lepszym odbiorem społeczeństwa. 

Wójt Gminy odpowiedział, że spotkał, się z głosami mieszkańców, że obniżenie o 10 groszy nie jest w 

ogóle traktowane jako ulga. Dodał, że zgadza się z tą opinią. 

Radny Adam Laskowski wyraził zdanie, że stawka powinna być jednolita dla wszystkich. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że jest za tym aby stawki w ogóle nie zmieniać i tak też będzie 

głosował.  

Radny Jarosław Plichta wyraził zdanie, że najlepszym rozwiązaniem byłaby jak najniższa stawka. 

Prywatnie także chciałby płacić jak najmniej, ale jako Radny zna realia finansowe Gminy Brąszewice i 

wie, że Gminy po prostu nie stać na takie rozwiązanie. Niestety, aby Gmina mogła się rozwijać, 

potrzebne jest podjęcie decyzji o zwiększeniu stawki. 
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Radny Jacek Piotrowski zaproponował, aby podjąć dyskusję również w temacie kosztów ścieków, aby 

uniknąć w niedalekiej przyszłości podwyżek. Postawił wniosek o pozostawienie stawki opłaty na 

dotychczasowym poziomie. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o 

pozostawienie stawki na dotychczasowym poziomie. W głosowaniu brało udział 15 radnych obecnych 

na sali obrad. Za przyjęciem wniosku głosowało 3 Radnych (Jan Stawirej, Bożena Łuszczek, Jacek 

Piotrowski), wstrzymał się 1 Radny (Ryszard Kurzaj), przeciwko przyjęciu wniosku było 11 Radnych. 

Wniosek nie został przyjęty. 

Wójt Gminy wracając do pytania Radnej Doroty Lipki na poprzedniej sesji dotyczącej kosztów 

wybudowania PSZOK poinformował, że z informacji usłyszanych od Wójta Gminy Wróblew wie, że 

Gmina Wróblew przygotowuje się do budowy takiego obiektu za około 160000 zł netto. Podkreślił, że 

nawet przy uchwaleniu składki 7,90 zł i tak pieniędzy na budowę PSZOK będzie za mało i bardzo dużą 

część tej inwestycji trzeba będzie sfinansować z budżetu. Zwrócił się  do Radnych, aby zagłosowali 

odpowiedzialnie z troską o finanse gminne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minut przerwy. 

Po wznowieniu obrad Komisja ds. Budżetu i Inwestycji zaproponowała aby dla wszystkich 

mieszkańców stawka wynosiła 7,80 zł, jednak propozycja ta nie została postawiona jako wniosek do 

przegłosowania.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o ustalenie stawki zróżnicowanej od 8 zł 

od osoby do 7,50 . W głosowaniu brało udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem 

wniosku głosowało 2 Radnych (Jerzy Ławniczak, Ryszard Kurzaj), wstrzymało się 2 Radnych (Józef 

Toruński, Grzegorz Kulig), przeciwko przyjęciu wniosku było 9 Radnych. Wniosek nie został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, przeciwko 3 Radnych (Bożena Łuszczek, Jan Stawirej i Jacek 

Piotrowski).  

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XII/48/2015 z dnia 16 

lipca 2015 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy stare deklaracje tracą ważność i czy mieszkańcy będą musieli 

składać nowe. 

Pracownik UG Emilia Bartosiewicz poinformowała, że nowy wzór będzie obowiązywał jedynie osoby, 

które będą składały deklarację po raz pierwszy lub będą dokonywały korekt wcześniej złożonych 

deklaracji. Mieszkańcy, u których nie będzie zmian nie będą zobowiązani do składania nowych 

dokumentów. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 
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Uchwały Nr XII/49/2015 z dnia 16 lipca 2015 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku. 

Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na błąd literowy w projekcie uchwały i poprosiła o poprawienie. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał, jaka wcześniej była stawka tej opłaty. 

Pracownik UG Emilia Bartosiewicz poinformowała, że jest to wymóg przepisów, których wcześniej nie 

było. Do tej pory właściciele nieruchomości użytkowanych sezonowo deklarowali czas przez jaki z 

danej nieruchomości korzystają i płacili składkę taka jak stali mieszkańcy. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XII/50/2015 z dnia 16 lipca 2015 r. w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innych 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 

przez część roku. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli 

nieruchomości, na której znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. W 

głosowaniu nie brał udziału Radny Mariusz Kurzaj, który chwilowo wyszedł z sali. Za przyjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XII/51/2015 z dnia 16 lipca 2015 r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości, na której 

znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, wykorzystywane jedynie przez część roku. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości 

i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał o ewentualną możliwość pobierania opłaty przez inkasentów. 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że na chwilę obecną nie są zatrudnieni inkasenci, 

opłaty za wodę i ścieki zbierają w terenie konserwatorzy wodociągów. Dodała, że ewentualne 
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wyposażenie inkasentów byłoby kosztowne ze względu na konieczność dostosowania oprogramowania 

i zakupu dodatkowych licencji. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XII/52/2015 z dnia 16 lipca 2015 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2015 rok. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy przesuwane środki finansowe są na zakup samochodu z puli 

przeznaczonej na zakup sprzętu w jednostce OSP Chajew. 

Wójt Gminy odczytał pismo od jednostki OSP Chajew z prośbą o przesunięcie środków finansowych z 

dotacji na zakup sprzętu na wydatki związane z zakupem samochodu lekkiego. Wójt Gminy dodał, że 

jednostka zrezygnowała z zakupu radiostacji, na którą wcześniej były przeznaczone te pieniądze, ze 

względu na to, że na wyposażeniu nowego samochodu takie urządzenie będzie już zamontowane. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XII/53/2015 z dnia 16 lipca 2015 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 

2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 12 

Wójt Gminy w sprawach różnych: 

- poinformował, że zgodnie z interpelacją Radnej Grażyny Dobruchowskiej protokoły z obrad sesji są 

publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Brąszewice. 

- poinformował, że jest już możliwość podłączania się do sieci kanalizacyjnej w miejscowościach 

Przedłęcze i Godynice. 

- zwrócił się do Radnych o przekazywanie uwag, które mogłyby zostać przekazane w piśmie do 

Wojewody dotyczącym pomocy rolnikom z Gminy Brąszewice , którzy ponieśli straty spowodowane 

suszą.  

- zaprosił na festyn rodzinny, planowany na 26 lipca 2015 r. Zwrócił się do Radnego Jarosława Plichty o 

zorganizowanie drużyny reprezentującej samorząd w siatkówce.  

- poinformował o rozmowie z Mariuszem Ziętkiem, który trenuje bokserów i kickboxerów w klubie 

Ziętek Team, w której  przekazał że samorządowcy Gminy Brzeziny chcieliby, aby Gmina Brąszewice 

wspomagała finansowo treningi sportowców z naszego terenu. Dodał, że niebyło jeszcze rozmowy o 

konkretnych kwotach. Przypomniał o sukcesach naszych sportowców trenujących w tym klubie.  

- poinformował o rozmowie z właścicielką działki sąsiadującej z działką na której mieści się remiza OSP 

Brąszewice. Właścicielka ta zaproponowała Gminie sprzedaż tej działki. Wójt Gminy wyraził opinię, że 

działka ta byłaby przydatna, być może w przyszłości mogłaby zostać zaadaptowana na parking, 

jednakże cena, którą zaproponowała właścicielka jest jego zdaniem zbyt wysoka i niekorzystna dla 
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Gminy. Dodał, że z rozmowy dowiedział się, że wcześniej sprzedaż tej działki była proponowana 

przedsiębiorcom z Brąszewic, lecz nie wyrazili oni chęci takiego zakupu. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię, że ceny w centrum Brąszewic są wysokie, a proponowana cena 30 zł 

za m2  jest bardzo niska. Jego zdaniem należałoby tą działkę zakupić. 

Radny Jerzy Ławniczak przyznał, że ta działka byłaby przydatna, ale uważa, że cena ta jest zbyt wysoka 

i należałoby ją negocjować. 

Przewodniczący Rady Gminy również jest zdania, że taka cena jest zbyt wysoka. 

Radny Grzegorz Kulig stwierdził, że po zapoznaniu się z położeniem tej działki uważa, że nie jest ona 

tak wartościowa. Dodał, że za mniejsze pieniądze można byłoby pomyśleć o zakupie. 

Radna Grażyna Dobruchowska również uznała, że działka ta nie jest tak atrakcyjna, aby płacić za nią 

tak duże pieniądze, tym bardziej, że nie ma innych chętnych na jej zakup. 

Radny Jacek Piotrowski zaproponował, aby podjąć uchwałę o intencji zakupu, a ostateczna decyzję 

podjąć dopiero po negocjacjach ceny. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że właścicielka przedstawiła swoją cenę, która w jej opinii 

jest bardzo niska. 

Radny Adam Laskowski wyraził zdanie, że skoro według właścicielki „są to grosze”, to niech tą działkę 

sobie zatrzyma. 

Radca prawny Andrzej Frontczak zwrócił uwagę Radnych na pomijany w dyskusji do tej pory fakt, że 

zgodnie z przepisami o gospodarce nieruchomościami zasady zakupu działek są identyczne jak w 

przypadku sprzedaży nieruchomości przez gminy, tj. m.in. musi być powołany rzeczoznawca, który 

oszacuje wartość. Cena ustalona przez rzeczoznawcę i cena, jakiej oczekuje sprzedający nie mogą od 

siebie rażąco odbiegać. Zakup lub sprzedaż działki za cenę rażąco różną od wyceny rzeczoznawcy może 

być zakwestionowana przez organy kontrolujące. 

Radny Jacek Piotrowski zaproponował, aby koszty powołania biegłego rzeczoznawcy i wszystkie koszty 

początkowe przerzucić na sprzedającą. 

Radca prawny Andrzej Frontczak odpowiedział, że nie ma takiej prawnej możliwości. 

Radny Jerzy Ławniczak zwrócił uwagę, że przy zakupie działki pod salę nie był powoływany 

rzeczoznawca. 

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że w przypadku zakupu działki pod salę był 

wskazany konkretny cel inwestycyjny i pozwalały na to przepisy. W tym przypadku takiej możliwości 

nie ma. 

Radca prawny Andrzej Frontczak potwierdził te wyjaśnienia. 

Wójt Gminy zapytał Radnego Jerzego Ławniczaka jaka jego zdaniem była by rozsądna cena za ten 

grunt. 

Radny Jerzy Ławniczak przypomniał, że w czasie wykupu działki pod remizą OSP Brąszewice cena 

wywoławcza ustalona przez właścicielkę wynosiła 40 zł za m2, ostatecznie została obniżona do 30 zł za 

m2. 

Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że nawet jeśli uda się wynegocjować korzystniejszą cenę, to 

pieniądze na zakup trzeba będzie zabezpieczyć w budżecie. 

Przewodniczący Rady Gminy przyznał, że działka ta w przyszłości mogła by się przydać Gminie. 

Radny Ryszard Kurzaj zaproponował, aby zbudować na tej działce parking.  

Kierownik Ref. IT Agnieszka Drzazga poinformowała, że ze względu na wąski fragment działki mogą 

być problemy z zorganizowaniem wjazdu i wyjazdu do takiego ewentualnego parkingu. 
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Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby temat zakupu odroczyć do czasu, aż właścicielka 

zechce obniżyć cenę. Podkreślił, że z dyskusji wnioskuje, że wszyscy Radni są chętni, aby dokonać 

zakupu tej działki, ale nie za takie pieniądze. 

 

Radna  Grażyna Dobruchowska zaprosiła na festyn do Godynic na niedzielę 19 lipca 2015 r. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę Radnemu Jackowi Piotrowskiemu, że do chwili obecnej 

nie złożył w biurze Rady planu pracy Komisji ds. Oświaty i Kultury oraz protokołów z posiedzeń tejże 

Komisji. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy są jakieś informacje na temat usunięcia zwężenia na moście w 

miejscowości Ciołki. 

Wójt Gminy odpowiedział, że ma póki co nieoficjalne informacje o planowanym usunięciu zwężenia na 

tym moście. Jeśli pojawi się oficjalne stanowisko PZD w tej sprawie, to będzie ono przekazane Radzie. 

Radny Grzegorz Kulig poprosił, o rozważenie wycięcia we własnym zakresie zakrzaczeń w przy drodze 

powiatowej.  

Radny Jerzy Ławniczak zwrócił się oczyszczenie przez Gminę rowu przy drodze powiatowej na ul. 

Starowiejskiej. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli Rada Gminy wyrazi zgodę na taką, bądź co bądź wymierną pomoc 

powiatowi w tym zadaniu, a Radny Jerzy Ławniczak zorganizuje odbiór urobku, to kwestia ta pozostaje 

możliwa do zrealizowania, aby pomóc mieszkańcom. Radny Jerzy Ławniczak zadeklarował chęć 

pomocy w odbiorze urobku. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o wyrażenie zgody na pomoc powiatowi 

w oczyszczeniu rowu przy drodze powiatowej na ul. Starowiejskiej. Radni jednogłośnie zagłosowali za 

wyrażeniem takiej zgody. 

Radna Dorota Lipka poinformowała o brakującym znaku „uwaga zwierzęta domowe” w miejscowości 

Błota przy drodze powiatowej. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy PZD zamontowało znaki „uwaga straż”, tak jak było to zgłaszane 

na sesji w której uczestniczył Dyrektor PZD. 

Wójt Gminy odpowiedział, że znaki te już od dłuższego czasu są zamontowane. Radny Jerzy Ławniczak 

potwierdził tą informację. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XII sesji Rady Gminy o godzinie 1250.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

Sylwester Domagała 


